
 

Ravsted Børneunivers 

Mødeindkaldelse 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: Tirsdag den 13. juni 2023  
Tid: 18.30 – 21.15 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Ida 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe (med første time) 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta Vulpe 
 
Fraværende: 
Åse Lavrsen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Godk. af referat  2 min Godkendt 

Nyt fra elevrådet 5 min Elevrådet ønsker, at de ældste elever må forlade skolens område fx  
for at gå hen til Letkøb en gang pr. uge. De ønsker ekstra frihed, 
fordi de er de store og kan selv. Der skal laves et regelsæt, hvis 
bestyrelsen beslutter at lade eleverne forlade skolens matrikel. 
Mulighed for at kalde det ”gå-tur” kunne give frihed uden at det er i 
karambolage med kostpolitikken. Michael undersøger, hvad de må 
på Bylderup Skole. 
Derudover ønsker elevrådet en svævebane.  
Elevrådet tager til ”Jump A Lot” som afslutning og som ”løn” for 
årets indsats. 

360ᵒ Ravsted Børneunivers, 
ved Karina og Åse (Michael) 

15 
min 

Dagpleje:  
Inge Lise får et nyt barn som bor uden for skoledistriktet. 
Dagpleje, Kleinkind-gruppe og private dagplejere skal til  byfest i 
teltet på torsdag. 
Børnehaven: 
Overnatning med de store børn i sommerhus var en stor succes. 
I morgen skal børnehaven til Riplay. (Ribe) Det er en fælles 
oplevelse for hele børnehaven med mulighed for at styrke 
relationer på tværs af grupperne. Der er mulighed for at træne 
motorik på en anden måde. Turen evalueres efterfølgende ift. 
motorik og relationer. Der er andre fokusområder end leg på turen. 
Forhåbentlig kan det blive en tradition med fælles udflugt for hele 
børnehaven 1 gang årligt. 
Karina tager beskrivelsen med på  næste møde ift.  hvad der er af 
læring i leg.  
Fredag skal børnehaven og Kindergarten til byfest. De spiser 
sammen og optræder for hinanden. 
I næste uge holdes der afslutning for den store gruppe. 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Fra august bliver der kun to grupper i børnehaven. De 3-4 årige 
bliver en gruppe. Gitte og Anette bliver ved de yngste, mens 
Margrethe og Karina har den store gruppe.  Efter sommerferien er 
der 27 børn i børnehaven. 
Det er vigtigt at forældrene melder til og fra ved ferie mm. 
Børnehaven er åben fra 6.30 pt. Udvidet morgenåbning er p.t. 
afmeldt. 
Tilsynsmøde afholdes 29.6. og inden kommer de på uanmeldt 
besøg et par timer som giver et øjebliksbillede af børnehaven. 
Tilsynet tager udgangspunkt i et skema der er udfyldt af  dagpleje 
og børnehave. Louise deltager som forældrerepræsentant og hun 
skal også tage stilling til skemaet. 
På baggrund af uanmeldt besøg, div. skemaer samt tilsynsmøde 
udarbejder forvaltningen/tilsynet en tilsynsrapport der skal ligge på 
hjemmesiden. Der kan godt gå noget tid, før den er endelig færdig. 
Skole: 
Der har været mange ting (besøg, aktiviteter) ude af huset. Uanset 
hvad/hvor er hovedformålet altid fokus på læring og trivsel. 
Planlægning for næste skoleår er i fuld gang. Personalet har lige 
fået skemaet for næste skoleår.  
Naldtang var et fint sted og der har næsten ikke været konflikter. 
Havde det regnet i 3 dage havde der været for få indendørs 
fællesarealer. 

Bestyrelsens skriv til  børne- og 
udd. udvalget (underskrift) 

15 
min 

 Punktet drøftes i august, hvor det endelige skriv sendes afsted. 

Året der gik  Året der er gået: 
Det er fedt med ekstra hjælp i skolen af pensionister. De er med til 
morgensamling. De ældre er glade for ordningen og børnene elsker 
at læse med dem. Michael kontakter div. medier vedr. ”reklame” 
herom og kommer med tilbagemelding i august ift. pressedækning 
eller om bestyrelsen skal lave en beskrivelse. (evt. nedsætte et 
”reklame/marketing” udvalg…) 
 
Bestyrelsen har særlige fokusområder -  læring ude af huset, 
udeskole, madkundskab og tidlig tysk. 
Pernille kontaktes ang. en opsamling for året på FB. Der tilføjes en 
enkelt sætning ift. læring i opslagene, hvis det er muligt. 
 
Fremtiden: 

 Spørgeskema til forældre ift. hvordan går det, hvad er godt 
og hvad er mindre godt.  

 Slogan - hvert medlem tænker over et slogan til første 
møde efter ferien. 

 Overordnet strategi (mange ting er selvsagt væsentlige – 
ovenfor står hvad bestyrelsen p.t. har særlig fokus på)  

Div info fra Michael 15 
min 

 

 31.8. sommerfest i skolen. Tilmelding bliver sendt ud i 
starten af  skoleåret. Støtteforeningen laver mad. Michael 
skriver en sommerferie-hilsen med datoer mm. 

 Gå-stien foran børnehaven er færdig, flot resultat 

 Gulvet i salen: der er intet nyt (juridisk tovtrækkeri, det 
bliver omlagt på et tidspunkt, sp.målet er hvem der skal 
betale) 

 1. skoledag 14. august:  trillebør-kørsel og flagallé er en 
vigtig tradition. Børnene skal kigge frem af hensyn til 
fotografering.  



 
 

 

 

 
 

 Samarbejde med Bylderup: Aftalen er overordnet. Det er 
vigtigt at forældrene også er en del af det. I år har der ikke 
været meget samarbejde og Bylderup har i år indkaldt sent. 
Samarbejdsaftalen er godkendt og relevante klasselærere 
informeres. 

Evt.  
 

  

  Arbejdslørdag;  9. september. Som sidst, en formiddag 
startende med fælles morgenbord. Der kommer i august 
et opslag samt invitation/tilmelding fra Tina. Efter 
arbejdslørdagen afholdes socialt hygge-arrangement for 
bestyrelsen. 

 Ture ud af huset: variation, læring på forskellig vis og 
forskellige steder er bare godt. Personalet synes også det 
er fedt. De får og skal have mange roser for turene ud af 
huset. Michael; man skal huske, at det kræver noget 
ekstra. (det er relativt nemmere at have en ”normal” 
dag…) 

 Ros til personalet for div. Facebook-opslag. 

 Lærerne skal i forberedelses-ugen (uge 26) besøge 
Bylderup Skole og se og lære om deres ”Makerspace-
lokale.” (til eksperimenter, undersøgelser, it) Hver klasse 
skal næste skoleår min. have et forløb der) 

 Næste års første møde:  mandag den 21. august kl. 19:00 

 Bestyrelsen konstituerer sig pr. næste skoleår som 
følgende: 

Referent: Ida 
Formand: Randi 
Næstformand: Lene 
Ordstyrer: Henrik 
 


